
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll 

teisipäeval 8. mail 2023. a.  kell 13.00-16.00 

Toimumiskoht: Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 

Kohal olid(13): Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Ive Kuningas, Tarmo Lehiste, Arvi Luuk; 

Andres Onemar; Endrik Raun, Jaanus Põldmaa, Tiit Tammsaar, Karel Rüütli, Raul Vahter, 

Priit Vahtramäe, Marko Vinni. 

Veebis(6): Raivo Aeg, Kalle Palling, Margus Puust, Rein Rosenberg, Andres Vainola, Jaak 

Volmer. 

Puudusid(4): Riho Breivel, Aigar Kallas, Toomas Kõuhkna, Tiit Rammul 

 

 

1. Päevakorra kinnitamine 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada varem saadetud päevakord: 

1. Päevakorra kinnitamine.  

2. Ülevaade EJS-i struktuuri töögrupi koosolekust.    

3. Raamatupidamise aastaaruande 2022 esitamine volikogule.   

4. Eelarve 2023 esitamine volikogule.  

5. Volikogu päevakorra kinnitamine.  

6. Tunnustusavaldused. (Aasta tegu 2022). 

7. Seisukoht vibujahi osas.  

8. Jahikindlustuse pakkumine ja volituste andmine töögrupile.   

9. Muud küsimused. 

10. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

Otsus: Kinnitada esitatud päevakord. 

 

2. Ülevaade EJS-i struktuuri töögrupi koosolekust.    

Koosoleku juhataja teeb ülevaate eelmisel juhatuse koosolekul moodustatud EJSi töögrupi 19. 

mail toimunud nõupidamisest. EJSi struktuuri muutmisel on oluline kaasata liikmeskonda 

võimalikult palju jahimehi ja säilitada tegusatena maakonna keskuste jahiseltsid. Jahiseltsidel 

on tänaseks pikendatud jahimaade kasutusload nüüd on võimalik tegelda uute ülesannetega. 

Arvestatakse, et alustatav protsess on pikaajaline ning jääb lahendada uuele, aasta pärast 

alustavale EJS juhatusele. Koosoleku juhataja teeb ettepaneku moodustada töögrupi liikmetest 

tuumikgrupp, kes kaardistab ettepanekud ning esitab need siis suurele töögrupile aruteluks. 

Tehti ettepanek, et initsiatiivgruppi kuuluvad (5) Toomas Kõuhkna, Jaak Volmer, Andres 

Onemar, Endrik Raun ja Tõnis Korts. 

Hääletati: Kõik poolt. 

Otsus: Moodustada EJSi struktuuri küsimustega tegelema initsiatiivgrupp koosseisus 

Toomas Kõuhkna, Jaak Volmer, Andres Onemar, Endrik Raun, Tõnis Korts. 

 

3. Raamatupidamise aastaaruande 2022 esitamine volikogule.   

Koosoleku juhataja annab sõna EJS tegevjuhile Tõnis Kortsule, kes tutvustab juhatusele 

varem saadetud EJS 2022 majandusaasta aruannet. Vastavalt EJSi põhikirjale esitab juhatus 



volinikele majandusaastaaruande kinnitamiseks. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada EJS 2022. majandusaasta aruanne. 

Hääletati: kõik poolt 

Otsus: Esitada EJS 2022. majandusaasta aruanne volinike koosolekule kinnitamiseks.  

 

4. Eelarve 2023 esitamine volikogule.  

Koosoleku juhataja annab sõna juhatuse liikmele Priit Vahtramäele, kes selgitab EJS 2022 

eelarve täitmise ja 2023 aasta eelarve koostamise põhiküsimusi. Juhatuse liikmed esitavad 

küsimusi ja ettepanekuid. 

Tehti ettepanek tasuda maakondlikele halduslepingupartneritele halduslepingu ülesannete 

täitmise eest ühe füüsilise liikme kohta 4 eurot, millele lisandub käibemaks. 

Juhatuse liikmed arutavad liikmemaksu tõstmist järgmiseks perioodiks. Arutatakse, kuidas 

vähendada ebavõrdsust liikmete maksustamisel, võimalust maksustada mitte liikmeid vaid 

jahiressurssi.   

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada 2022 eelarve täitmine ja 2023 aasta EJS eelarve 

ning esitada need volinike koosolekule. Maakondlikele halduslepingupartneritele tasutakse 

halduslepingu ülesannete toitmise eest 2023 aastal 4 eurot, millele lisandub käibemaks iga 

partneri füüsilise liikme kohta. Liikmemaksust tasutakse 3 eurot s.h. käibemaks ajakirja 

tellimuse eest.  

Hääletati: Poolt 15; vastu 1 - Jaak Volmer;  erapooletu: 1- Raul Vahter. 

Otsus: Esitada 2023 aasta eelarve volinike koosolekule. Tasuda halduslepingu partnerile 

4 eurot +km iga füüsilise liikme kohta halduslepingu ülesannete täitmiseks. Ajakirja 

tellimus moodustab liikmemaksust 3 eurot s.h. km. 

 

5. Volikogu päevakorra kinnitamine.  

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada varem saadetud  EJS volikogu päevakorra 

eelnõu.  

Jaanus Põldmaa teeb ettepaneku, et EJS struktuuri arutelu vajab põhjalikumat ettevalmistust 

ja näiteks eraldi volinike üldkoosoleku korraldamist. 

Koosoleku juhataja on sellega nõus. Raplas toimuval koosolekul tuleks volinikele selgitada, et 

organisatsiooni struktuuri küsimustega on hakatud tegelema. Asjakohase ettekande teeb 

Margus Puust, sellele annab sisendi struktuuri mtöögrupp. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada 2023.aasta EJS volinike koosoleku päevakord: 

 

Eesti Jahimeeste Seltsi volinike koosolek 

8.juuuni 2023 kell 11.00 

Rapla kultuurikeskuses 

 

Päevakord: 

 

1. Päevakorra kinnitamine. 

2. EJS tunnustusavalduste üleandmine. 

3. EJS presidendi Margus Puusti ülevaade juhatuse tööst. 

4. EJS 2022. a. majandusaasta aruande kinnitamine ja 2023.a. audiitori määramine. 

5. 2023. a. eelarve kinnitamine.  

6. EJS-i juhatuse uue liikme valimine. 

7. EJS struktuuritöögrupi töö tutvustamine.  

8. Muud küsimused ja informatsiooni vahetamine. 

8.1. Kokkutuleku info 

8.2. Muu info. 



 

Hääletati: poolt  17. 

Otsus: Kinnitada EJS 8. juunil Rapla Kultuurikeskuses toimuva volinike koosoleku 

päevakord. 

 

6. Tunnustusavaldused. (Aasta tegu 2022). 

Koosoleku juhataja tutvustab aasta teo nominente: IF kindlustus EJSi projekti Ulukid teel 

toetamise eest, Päästeamet – ulukite päästmise eest, Keskkonnamet - sirgeseljalisuse ja 

korrektsuse eest jahipiirkondade kasutusõiguse lepingute pikendamisel. Juhatuse liikmed 

teevad ettepaneku, et 2022 aasta tegu on KÕLide pikendamine ja tegijad kõik sellega seotud 

inimesed. 

Hääletati: kõik poolt 

Aigar Jürjens teeb ettepaneku tunnustada Aimr Rakkot EJS teenetemärgiga Ilves. 

Hääletati: Kõik poolt. 

Otsus: Anda EJS teenetmärk Ilves Aimar Rakkole. 

 

Raul Vahter tänab Erametsaliitu jahimehi käivitava tegevuse eest.  

Tõnis Korts selgitab, et peale eelmist juhatuse koosolekut laekus üks tunnustusavalduse 

taotlus: Heimtali Jahiselts teeb ettepaneku anda seltsi pikaajalisele juhile ja jahinduse 

eestvedajale Elmo Metsamaale Eesti Jahimeeste Seltsi teenetmärk Kobras. Elmo on lisaks 

Heimtali jahiseltsi juhtimisele olnud ka kauaaegne Viljandimaa Jahimeeste Liidu  ja kogu 

Viljandimaa jahinduse eestvedaja. Heimtali jahiseltsi nimel tegi ettepaneku Triin Roostfeldt. 

Hääletati: Kõik poolt. 

Otsus: Anda EJS teenetmärk Kobras Elmo Metsamaale.  

 

7. Seisukoht vibujahi osas.  

Eelmisel juhatuse koosolekul võeti vastu otsus, et maakondade esindajatel palutakse enne 

järgmist juhatuse koosolekut selgitada liikmete meelsus vibuga metskitse küttimise lubamise 

kohta. See jääb aluseks järgmisele juhatuse koosolekule, kas teema võetakse volikogu 

päevakorda.  

Juhatuse liikmete sõnul on enamuste maakondade. Ida-Viru, Põlva, Pärnu, Jõgeva, Järvamaa, 

Lääne-Virumaa otsus erinevate tingimustega pooldavad. Tartumaa jahimeeste seisukoht on 

eitav, samuti on eitaval kohal suurulukite küttimisel Harjumaa jahimehed. Kokku saadi  9 

vastust sh. 2 vastu ja 7 erinevatel tingimustel toetavad. 

Otsus: Ettepanek aruteluks metskitse küttimiseks vibuga võetakse 2023 aastal päevakorda. 

Selle volikogu päevakorda seda ei võeta.  

 

8. Jahikindlustuse pakkumine ja volituste andmine töögrupile.   

Tõnis Korts selgitab, et siiani kehtib juhatuse volitus läbi rääkida jahikindlustuse osas 

kindlustusühistuga ÜKS. Kuna reaalseid tulemusi pole, on otsitud teisi võimalusi. Märtsi 

lõpus toimus Kuristiku tn kohtumine Leedu kindlustusseltsi UADBB "Colemont draudimo 

brokeris" esindaja Raimondas Kundraga. Uurisime võimalusi ja palusime teha eesti 

jahimeestele pakkumine. Pakkumise saime ning see on lisatud materjalidele. Pakkumisega on 

tutvunud ka juhatuse kindlustuse töögrupp, kes otsustas suunata see juhatusele, et saada 

edasiseks tegutsemiseks volitus. Juhatuse liige Kalle Palling kommneteerib, et samaväärse 

pakkumise võimalus eesti turul puudub. Pakkumises on väga hea hind, ning kindlustusfirma 

taga on LODZi sündikaat.  

Tehakse ettepanek anda töögrupile edasised volitused läbirääkimisteks Leedu kindlustusseltsi 

UADBB "Colemont draudimo brokeris" esindajatega.  



Hääletati - kõik nõus 

Otsus: Anda juhatuse töögrupile volitused läbirääkimisteks Leedu kindlustusseltsi 

UADBB "Colemont draudimo brokeris" esindajatega. 

 

9. Ettepanek jahieeskirja muutmiseks karujahi osas.  

 

Tõnis Korts: Ettepanek jahieeskirja muutmiseks on tulnud juhatuse liikmetelt. Praegune 

eeskirja sõnastus on:   (1) Karule, välja arvatud poegadega emakarule, võib pidada varitsus- 

või hiilimisjahti 1. augustist 31. oktoobrini karu tekitatud kahjustuste piirkonnas kahjustuste 

vältimise eesmärgil.  

Elupaikade Direktiiv aga käsitleb seda küttimisvõimalust palju laiemalt:  

Artikkel 16  

1. Kui muud rahuldavat alternatiivset lahendust ei ole ja erand ei kahjusta kõnealuste liikide 

populatsioonide soodsa kaitsetaseme säilitamist nende looduslikul levilal, võivad liikmesriigid 

teha artiklite 12, 13 ja 14 ning artikli 15 punktide a ja b sätetest erandi:  

a) loodusliku loomastiku ja taimestiku kaitsmiseks ja looduslike elupaikade säilitamiseks;  

b) eriti oluliste saagi-, karja-, metsa-, kalamajandus-, veemajanduskahjude ja muud liiki 

omandiga seotud kahjude ärahoidmiseks;  

c) rahva tervise ja elanikkonna ohutuse huvides või muude üldiste huvide seisukohast eriti 

mõjuvatel põhjustel, sealhulgas sotsiaalsed ja majanduslikud 

Ettepanek on, et jahieeskirjas kohandatakse sõnastust vastavalt EU direktiivile ning karujahti 

võib pidada ka punkti c: rahva tervise ja elanikkonna ohutuse huvides või muude üldiste 

huvide seisukohast eriti mõjuvatel põhjustel, sealhulgas sotsiaalsed ja majanduslikud punkti 

alusel. 

Ettepanek on kooskõlastatud koostööpartneritega. 

Andres Lillemäe teeb ettepaneku, et kahjurisenditele võiks kaaluda jahti lubada koertega. 

Otsus:  teha ettepanek Keskkonnaministeeriumile, et viia jahieeskirja karujahi 

regulatsioon vastavusse direktiivi artikli 16 punktiga c ning lubada kahjurisenditele 

jahti koertega.  

 

10. Muud küsimused. 

Juhatuse liige Tiit Tammsaar annab edasi info, et Nursipalu polügoonil jahipidamise 

kokkulepete tegemiseks on kaitseväe juhatus määranud kontaktisiku, kes peab Võrumaa 

jahimeestega läbirääkimisi.  

 

11. Järgmine korraline juhatuse koosolek toimub 14. septembril 2023. 

 


